
 
 

Nieuwsbrief van het bestuur  –  1 december 2024 
 
Met onder andere informatie waar leden naar gevraagd hebben alsmede informatie waaraan het 
bestuur de leden graag wil herinneren. 
 

Hoe om te gaan met sloot en riet  
Omdat er nog wel eens verwarring blijkt te bestaan over hoe om te gaan met sloten en riet, 
hierover het volgende.  
In onze reglementen staat dat de tuinders wiens tuin grenst aan een sloot deze sloot 
moeten onderhouden. Wat daar precies onder wordt verstaan wordt duidelijk op de 
website van Rijnland (het adres staat ook in onze reglementen.  
 
Voor de volledigheid zijn hier de huidige voorschriften (https://www.rijnland.net/regels-op-
een-rij/onderhoud/onderhoud-water/primaire-en-overige-watergangen/): 

Gewoon (jaarlijks) onderhoud 
Gewoon onderhoud omvat: 

• Het verwijderen van (overtollige) waterplanten (ook bij duikers, hekken en 
drainagelopen); 

• Het verwijderen van vuil, kroos, bladeren, voorwerpen en overhangende 
begroeiing die transport, berging of onderhoud van het water belemmeren; 

• Het ophalen van oeverdelen die in het water zijn gezakt of getrapt; 
• Het schoonhouden van de binnenzijde van duikers, zodat deze blijven 

functioneren. 
 

 
Pfas 

Het bestuur is dit jaar een paar keer benaderd met de vraag of de grond van onze 
complexen ooit op PFAS is getest.   
PFAS is een verzamelnaam en staat voor per- en polyfluoralkylstoffen. Deze groep 
chemische stoffen is door mensen gemaakt en komt van nature niet voor in het 
milieu. PFAS kunnen een negatief effect hebben op milieu en gezondheid.   
PFAS is een landelijk probleem en meer hierover is te vinden op www.rivm.nl/pfas/vraag-
antwoord.  
 
Voor zover ons bekend is, zijn er geen specifieke gegevens beschikbaar over PFAS op onze 
volkstuincomplexen. Er is gezocht op de websites van de Gemeente Heemstede en de 
Omgevingsdienst IJmond. Het Bodeminformatiesysteem van de Gemeente Heemstede 
geeft alleen aan dat er in 2010 en 2017 op asbest is getest (geen problemen 
geconstateerd). 
Er is ook contact gezocht met de Gemeente maar dit heeft helaas nog niets opgeleverd.  
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Gezien de complexiteit van de materie en de vele onduidelijkheden die er nog zijn, acht het 
bestuur het niet wijselijk om een testprogramma te laten uitvoeren.  Wij zien geen 
specifieke reden waardoor onze complexen als verhoogd risico aangemerkt zouden moeten 
worden.  Het staat de leden natuurlijk vrij om zelf een test uit te laten voeren. Een test van 
aardappelen/groente/fruit kost ongeveer 300 euro.  

 
Voor de volledigheid volgt hieronder het huidige advies van de RIVM 
(https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/pfas/vraag-en-antwoord/zijn-pfas-schadelijk-
voor-mijn-gezondheid): 
 

PFAS in drinkwater en voedsel 
Water uit de kraan kan kleine hoeveelheden PFAS bevatten. U kunt kraanwater 
blijven drinken.  
 
Omdat PFAS overal in het milieu aanwezig zijn, kunnen PFAS in alle 
voedselproducten zitten. U kunt groenten uit uw moestuin eten. Maar eet geen 
groenten en fruit uit moestuinen binnen 1 kilometer van de DuPont/Chemours 
fabriek in Dordrecht. Daar komen zo veel PFAS-stoffen voor dat eten uit die 
omgeving ongezond is. Eet ook niet te vaak zelfgevangen vis uit zoet water in 
Nederland. U krijgt dan te veel PFAS binnen. 
 
Probeer gevarieerd te eten. Zo voorkomt u dat u vaak voedsel met een grote 
hoeveelheid PFAS eet. Op de website van het Voedingscentrum vindt u adviezen om 
gezond en gevarieerd te eten. 

 
 

Geen vuur en geen blauw zeil  
Wij verzoeken tuinders om geen vuur te maken op hun tuin, ook niet in een tuinkorf. Dit 
verbiedt de gemeente Heemstede.  
En verder is het gebruik van blauw zeil heel milieubelastend. Dit zeil valt op termijn in 
kleine vezels uiteen, vezels die vervolgens in het milieu terecht komen.  

 
 

Over tuinnummers 
In de vergadering met tuinkeurders en complexvertegenwoordigers kwam naar voren dat 
de tuinkeurders nogal eens moeite hebben om de tuinnummers te vinden. Daarom even 
een herinnering: zorg dat het nummer van je tuin goed zichtbaar is en wel aan het 
hoofdpad, aan de linkerkant van je tuin. Dank, namens de tuinkeurders.  

 
 

Webmasters 
We zijn blij dat Marco Draijer ons gaat helpen met de website. Samen zorgen Inge van der 
Feltz en Marco Draijer ervoor dat de website actueel is. Heb je vragen of opmerkingen over 
de website? Neem dan contact op met onze webmasters via ingevanderfeltz@gmail.com 
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Vacatures  
 

Complexvertegenwoordigers Leidsevaart 
Recent zijn Marlies Johanns Velde en Ronald de Gier teruggetreden als 
complexvertegenwoordigers van het complex Leidsevaart.  
Dat betekent dat we op zoek moeten gaan naar één of meerdere tuinders die de taken van 
Marlies en Ronald geheel of gedeeltelijk over willen nemen. Wellicht zijn er meerdere 
tuinders die een deeltaak willen doen, want Marlies en Ronald hadden hun handen vol aan 
hun takenpakket. En wil je dit tijdelijk doen, zodat de zaken voor nu even door kunnen 
lopen? Ook dat kan natuurlijk.  
Heb je interesse? Stuur dan even een mail naar secretaris@vtvgroenendaal.nl  
Dan nodigen wij je uit om informatie uit te wisselen.  

 
Complexvertegenwoordiger Manpad  
Door het vertrek van Remko van Dijk als complexvertegenwoordiger is er ook op het 
complex Manpadslaan een vacature. Meer informatie bij Chris van der Lee 
(cvanderlee17@kpnmail.nl  Taakverdeling in overleg.  

 
Reservelid kascommissie  
We zijn op zoek naar een reservelid voor de kascommissie. Een reservelid wordt actief als 
een van de leden van de kascommissie om welke reden dan ook verhinderd is. Ook treedt 
het reservelid toe tot de kascommissie als de termijn van een van de leden van de 
kascommissie is verstreken. Wie heeft verstand van financiën? Laat het weten.  

 
Tuinkeurders 
Om het belangrijke proces van tuinkeuring goed te laten verlopen zijn we op zoek naar 
uitbreiding van het team keurders. Heb je zin en tijd om driemaal per jaar op een van onze 
complexen de tuinen te keuren? Laat het ons weten. Ter informatie: je keurt nooit de 
tuinen op je eigen complex.  

 
 

We zoeken bestuursleden 
In de volgende ALV, die in het voorjaar van 2025, staat het rooster van aftreden op de 
agenda. Zowel de penningmeester als de voorzitter zijn aftredend en niet herkiesbaar. De 
voorzitter heeft aangegeven niet langer bij te willen dragen aan een vereniging waar 
tuinders en bestuur in toenemende mate tegenover elkaar staan en waarbij de 
mailwisseling vaak zeer negatief van toon is, soms zelfs grensoverschrijdend. Zij draagt haar 
taken met onmiddellijke ingang over aan de overige bestuursleden. Het bestuur betreurt 
haar vertrek, maar herkent zich volledig in de redenen die zij aangeeft. De secretaris 
verhuur treedt om dezelfde redenen af bij de volgende ALV. Indien nodig continueert hij zijn 
taken tot 1 juni om een soepele overdracht te bevorderen. Als de situatie binnen de 
vereniging niet verandert, wordt ook de functie van algemeen secretaris in diezelfde 
periode vacant.  
  
Heb je interesse in een bestuursfunctie of heb je vragen? Laat het dan weten via een mail 
naar secretaris@vtvgroenendaal.nl 

 
 
Het bestuur van Volkstuinvereniging Groenendaal.  
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